



GUNN MARIT HELGESEN

President
The Norwegian Association of Local and Regional Authorities (KS)



✉ gunn.marit.helgesen@ks.no

☎ +47 917 40 802

↓ <https://tinyurl.com/y8g29so4>

PROFILE

Gunn Marit Helgesen (born 30 October 1958) served as President of the Norwegian Association of Local and Regional Authorities (KS) from 2012 to 2020. From 2020 to 2021 she held the position as KS' First Deputy President and spokesperson on international affairs. Members elected her again president of KS in 2021.

BACKGROUND

Ms. Helgesen is a chemical engineer and has worked as Senior Engineer in Statoil and Norsk Hydro.

She chaired Telemark County Council from 2003 to 2011, after previously serving two periods as Vice Chair of the council. She was a member of Vestfold og Telemark County Council 2020 - 2023 where she held the position as the Conservative Party's group leader. In the September 2023 elections she was elected to the council of Telemark County. Ms. Helgesen furthermore is a local councillor in her hometown Porsgrunn and has met as substitute member of Parliament from Telemark constituency.

Ms. Helgesen was elected President of the Council of European Municipalities and Regions (CEMR) in December 2022. She was Co-president of CEMR from 2016 and Vice-President between 2013 and 2016. Ms. Helgesen represents Norway in UCLG's World Council and its Executive Bureau.

Gunn Marit Helgesen is since 2012 a delegate to the Council of Europe's Congress of Local and Regional Authorities heading the Norwegian delegation. She has served as Vice-President of the Congress. From 2018 to 2021 she held the position of President of the Chamber of Regions. Moreover, she has been rapporteur in monitoring of implementation of the European Charter of Local Self-Government in Ireland, Moldova, Ukraine, Cyprus, and Armenia and observed local and regional elections in Albania, Denmark, the Netherlands, Armenia, and Morocco.

Ms. Helgesen is since 2000 First Vice-President of the Conference of Peripheral and Maritime Regions (CPMR) and was President of the North Sea Commission 2004 – 2012.



GUNN MARIT HELGESEN

Présidente
de l'Association norvégienne des Pouvoirs Locaux et Régionaux (KS)



✉ gunn.marit.helgesen@ks.no

☎ +47 917 40 802

↓ <https://tinyurl.com/y8g29so4>

PROFIL

Gunn Marit Helgesen (née le 30 octobre 1958) était présidente de l'Association des pouvoirs locaux et régionaux norvégien (KS) de 2012 à 2020. De 2020 à 2021 elle occupait le poste de première vice-présidente et porte-parole pour les affaires internationales. Les membres l'ont réélue à nouveau présidente de KS en 2021.

CONTEXTE

Mme Helgesen est ingénieure chimiste et a travaillé comme ingénieure principale chez Statoil et Norsk Hydro.

Elle présidait le conseil du comté de Telemark de 2003 à 2011 après avoir servi deux périodes comme vice-présidente du-même conseil. Entre 2020 – 2023 elle était membre du conseil de comté de Vestfold og Telemark et occupait le poste de chef de groupe du Parti conservateur. Aux élections locales et régionales en septembre 2023 Mme Helgesen est à nouveau élue membre du conseil de comté de Telemark. Elle est de même conseillère locale dans sa ville natale de Porsgrunn et a été députée suppléante au Parlement représentant le district électoral de Telemark.

Mme Helgesen est devenue présidente du bureau exécutif du CCRE en 2022 après avoir été co-présidente du-même à partir de 2016. Elle a été réélue comme co-présidente en 2020. Depuis 2013 elle occupait le poste de vice-présidente de l'organisation. Mme Helgesen représente la Norvège au Conseil mondial de CGLU et à son Bureau exécutif.

Gunn Marit Helgesen est depuis 2012 déléguée au Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe à la tête de la délégation norvégienne. Elle a été vice-présidente du Congrès. De 2018 à 2021 elle occupait le poste de présidente de la Chambre des régions. Aussi, elle a été rapporteur du suivi de la mise en œuvre de la Charte européenne de l'autonomie locale en Irlande, en République de Moldova, en Ukraine, à Chypre et en Arménie et a observé des élections locales et régionales en Albanie, au Danemark, aux Pays-Bas, en Arménie et au Maroc.

Mme Helgesen est depuis 2000 la première vice-présidente de la Conférence des régions périphériques et maritimes (CRPM) et a été présidente de la Commission de la Mer du Nord de 2004 à 2012.

